
  

 

 

 

 
 

كة  كة أعمال ل عنعمال ومصرف الريان يعلنان أشر اء شر كة مصرف حصة  توقيع اتفاق شر ي شر
 
سي سان  الريان ف

 التابعة لهما  التجارية
 

 مشترك بيان صحفي

ي    يعلن كلّ من:  2024  مايو   30  –الدوحة، قطر  
عة الأنشطة ف  كات متنوِّ كة أعمال ش.م.ع.ق.، إحدى أبرز الشر شر

ي   الرائدة  الإسلامية  المالية ات  المؤسس إحدى  ،  ش.م.ع.ق.   ، ومصرف الريانالمنطقة
اء    قطر،  ف  عن توقيعهما لاتفاق شر

كتها التابعة   كة أعمال، من خلال شر كة سي سان التجارية ذ.م.م. أعمال ريديمكسشر ي شر
  وهي   ،، حصة مصرف الريان ف 

كة  كة مملوكة لكل من شر  مليون ريال قطري.   32، وذلك بمبلغ  الريان ومصرف  أعمالشر

بالذكر أن   الجدير  كة "سي سان  ومن  ي عام  تأسست    "التجارية ذ.م.م. شر
ك  2008ف  وع مشتر ، وهي عبارة عن مشر

كة أعمال ومصرف الريان برأس مال مدفوع قدره    50: 50بنسبة   ريال قطري. تستثمر "سي سان  ليون  م   30.6بي   شر

، جلف روكس وأعمال لخدمات النقل البحري. التجارية كتي   تابعتي    شر
ً
ي مختلف القطاعات، وتمتلك حاليا

أما    " ف 

كة   كة  عمال ريديمكسأعن شر ي الخرسانة الجاهزة ذات الجودة  عمال، فهي  أ، والمملوكة بالكامل لشر إحدى أكتر منتجر

ي قط
  متر مكعّب.   600,000مع قدرة إنتاجية سنويّة تبلغ ر، العالية ف 

ي سياق  
الصفقة  وف  إبرام  ، نائب رئيس مجلس الإدارة  الانتهاء من  ي

ثان  الشيخ محمد بن فيصل آل  صّرح سعادة 

كة  : " عمال،أوالعضو المنتدب لشر
ً
اتيجية، خطوةهذه الصفقة  عد ت قائلا ي  و  استر

كة ف  تعزز من الموقع الريادي للشر

محفظة  بإنشاء  قامت  ي 
والتر الخاص  القطاع  كات  شر أوائل  من   

ّ
عد
ُ
ت "أعمال"  وأن  خاصة   ، الصناعي الإنتاج  قطاع 

، الامر الذي سيعود ي قطاع الإنتاج الصناعي
 ."المصلحة صحابأو  المساهمي    على بالفائدة استثمارية راسخة لها ف 

كة أعمال ي   :"كما أضاف السيد راشد المنصوري، الرئيس التنفيذي لشر
اء  الاتفاق على  عن  علانالإ   يسعدن    حصة  شر

ي   الريان  مصرف
كة  ف  كتنا   خلال  من  وذلك  للتجارة،  سان  سي   شر   موقعها   من  سيعزز مما    ريديمكس،  عمالأ  التابعة،  شر

ي   الريادي
. تعتتر هذه الصفقة خطوة هامة لتحقيق جزء من    من تنافسيتها يرفع  و   السوق  ف    الخططوقوة مركزها المالي

ي  المستقبلية
ي  عنها  علانالإ  وسيتم حاليا  دراستها  يتم التر

 "  . المناسب الوقت  ف 

من جهته قال السيد فهد بن عبد الله آل خليفة الرئيس التنفيذي لمصرف الريان:" يسعدنا التوصل إل الاتفاق لبيع  

اتيجية البنك الجديدة للخروج   ي هذه الخطوة ضمن استر
كة أعمال. تأنر كة "سي سان التجارية" لصالح شر ي شر

حصتنا ف 

ي القطاعات غت  المصرفية والتر 
كت   على الأعمال والأنشطة المصرفية بهدف الارتقاء بخدمات  من بعض الاستثمارات ف 

 مصرف الريان إل أعلى المستويات". 

 - انته-
  

An English message will follow 



  

 

 

 

 
 للمزيد من المعلومات: 

كة   أعمال  شر
 مسؤولة الاتصالات المؤسسية  –لورا عقل 

(+974 6671 6576) 
 laura.ackel@aamal.qa 

 

  الريان  مصرف
 علاقات المستثمرين 

 
 IR@alrayan.com   

 
 

كة اعمال ش.م.ع.ق.:   نبذة عن شر

ي المنطقة، وتم إدراجها  
 ف 
ً
ها تنوعا كة أعمال إحدى أكتر مجموعات الأعمال وأكتر ي ديسمتر  تعتتر شر

ي بورصة قطر ف 
ف 

ي ، 2007
كة   2024 مايو   30وف   (. مليار دولار أمريكي  1.31مليار ريال قطري ) 4.81بلغت القيمة السوقية للشر

كة( مع مراكز    32تتنوع عمليات أعمال على نطاق واسع وتضم   وعات مشتر كات تابعة ومشر وحدة أعمال نشطة )شر
الطبية والأدوية، وتوفر    رائدة الخدمات، والمعدات  الصناعة، والتجزئة، والعقارات، وإدارة  ي قطاعات 

السوق ف  ي 
ف 

ي النمو المتسارع للاقتصاد القطري وتطوره. 
كة اعمال للمستثمرين فرصة الاستثمار عالية الجودة والتوازن ف   شر

ي 
ون  كة اعمال، يرجر زيارة الموقع الإلكتر   www.aamal.qa: للمزيد من المعلومات حول شر

 
 : الريان مصرفنبذة عن 

يعة  أحكام  مع  المتوافقة  المصارف  أكتر   من  واحد   الريان  مصرف ي   الإسلامية  الشر
ي   المؤسسة  العالم  ف 

  وله  قطر،  ف 
  مليار   159  يتجاوز   أصول  وبإجمالي   المتحدة،  العربية  والإمارات  وفرنسا   المتحدة  والمملكة  قطر   عتر   تمتد   عمليات

م.   قطري  ريال
ّ
   المصرف   ويقد

ً
   مجموعة

ً
ي   المصرفية  والخدمات  المنتجات  من  شاملة

  الخدمات   منها   مختلفة  مجالات  ف 
كات،  المصرفية كات  وخدمات  للشر ة  الشر   وخدمات  وللأفراد،  الخاصة  المصرفية  والخدمات  والمتوسطة،  الصغت 
يعة  أحكام   مع   بالتوافق   وذلك   المالية،  والاستشارات  الأصول،   وإدارة   ،   المالية  والمؤسسات  الخزينة   الإسلامية  الشر
اف   وتحت عية  الرقابة  هيئة  إشر ،  بشكل    الاستدامة  مسألة  على  المصرف  ويركز .  الشر   وديعة   أول  أطلق  حيث   رئيسي
اء  يعة مع متوافقة خصر  ي  المستدام الإسلامي  للتمويل برنامج  وأول الإسلامية الشر

ي   المصرف ويضمّ .  قطر  ف 
  16 قطر  ف 

 
ً
ي   الرئيسية  المدن  ضمن  تتوزع   آلي   صراف  115و  فرعا

.  الأعمال  ومناطق  التقليدية  والأسواق  التجارية  والمراكز   الدولة  ف 

م  كما 
ّ
ة  مصرفية  خدمات  يقد   الهاتف  وتطبيق  المتطورة  الرقمية  قنواته  شبكة  خلال  من  الساعة  مدار   على  ممت  
 . المحمول

ي مصرف الريانللمزيد من المعلومات حول 
ون     lrayan.comwww.a : ، يرجر زيارة الموقع الإلكتر

 
كة    : سي سان للتجارةنبذة عن شر

كة التأسست   ي عام    شر
ك بنسبة  2008ف  وع مشتر كة أعمال ومصرف الريان برأس   50: 50، وهي عبارة عن مشر بي   شر
ي ملايي   ريال قطري. تستثمر "سي سان للتجارة  10مال مدفوع قدره  

كتي      " ف   شر
ً
مختلف القطاعات، وتمتلك حاليا

، جلف روكس وأعمال لخدمات النقل البحري.   تابعتي  
 

كة اعم  ال ريديمكس: نبذة عن شر

كة   كة اعمال،  هي شر ي قطهي  و مملوكة بالكامل لشر
ي الخرسانة الجاهزة ذات الجودة العالية ف  مع  ر،  إحدى أكتر منتجر

كة الخرسانة عالية القوة والخرسانة    متر مكعّب.   600,000قدرة إنتاجية سنويّة تبلغ   تتضمن مجموعة منتجات الشر
على   كت   

التر ومع  المستدامة.  اء"  "الخصر  والخرسانة  الوزن  خفيفة  والخرسانة  المرشوشة  والخرسانة  الأداء  عالية 
اء الأفضل أداءً من أعمال للخرسانة الجاهزة على مواد أسمنت   الخرسانة المستدامة الخصر 

ّ
عد
ُ
ت ية معاد  الاستدامة، 

 تدويرها تتمتع بقوة ومتانة عالية للغاية. 
 

mailto:laura.ackel@aamal.qa
mailto:IR@alrayan.com
http://www.aamal.qa/
http://www.alrayan.com/
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Aamal Company and Masraf Al Rayan Announce Signing of Agreement for Aamal 

to Purchase Masraf Al Rayan’s Stake in Their Joint Venture, Ci San Trading 

 

 

Joint Press Release 

 

Doha, Qatar – May 30, 2024: Aamal Company Q.P.S.C., one of the region's leading 

diversified companies, and Masraf Al Rayan Q.P.S.C., a leading Islamic financial 

institution in Qatar, announce the signing of the agreement for Aamal Company, through 

its subsidiary Aamal Readymix, to purchase Masraf Al Rayan’s 50% stake in Ci San 

Trading L.L.C., a company jointly owned by Aamal Company and Al Rayan Bank, for 

QAR 32 million. 

 

Ci San Trading L.L.C. was established in 2008 as a 50:50 joint venture between Aamal 

Company and Masraf Al Rayan, with a paid-up capital of QAR 30.6 million. Ci San 

Trading invests in various sectors and currently owns two subsidiaries, Gulf Rocks and 

Aamal Maritime Transportation Services. Aamal Readymix, wholly owned by Aamal 

Company, is one of Qatar's largest producers of high-quality ready-mix concrete, with an 

annual production capacity of 600,000 cubic meters. 

 

His Excellency Sheikh Mohammed bin Faisal Al Thani, Vice Chairman and 

Managing Director of Aamal Company, stated: "This transaction is another strategic step 

which further strengthens Aamal’s leading position in the industrial manufacturing sector 

and builds on our successful track record. Aamal was among the first private sector 

companies to develop a strong investment portfolio in industrial manufacturing, to the  

benefit of our esteemed shareholders and stakeholders." 

 

Mr. Rashid Al Mansoori, CEO of Aamal Company, added: "I am pleased to announce 

this agreement to buy Masraf Al Rayan’s stake in Ci San Trading through our subsidiary, 

Aamal Readymix. We look forward to further enhancing Ci San Trading’s market-leading 

position, increasing its competitiveness, and strengthening its financial position. This 

transaction is an important step in Aamal’s strategic planning and we look forward to 

announcing further initiatives in due course." 

 

Mr. Fahad bin Abdullah Al Khalifa, GCEO of Masraf Al Rayan, said: "We are pleased 

to reach an agreement to sell our stake in Ci San Trading to Aamal Company. This 

transaction is part of the bank's new strategy to exit some of our non-banking investments 

and focus on our banking activities and operations, elevating Masraf Al Rayan’s services 

to the highest levels." 

 

 

End 

  



  

 

 

 

 
For further Inquiries:  

Aamal Company  
Laura Ackel, Communications and Marketing Officer 
+ 974 4435 0666 

laura.ackel@aamal.qa  

 

Masraf Al Rayyan  
Investors Relations 
 

IR@alrayan.com    

 

 

About Aamal Company Q.P.S.C. 

Aamal is one of the region’s most diversified companies and has been listed on the Qatar Stock Exchange 

since December 2007. As at 30 May 2024, the Company had a market capitalisation of QAR 4.81  bn (US$ 

1.31 bn).  

Aamal’s operations are widely diversified and comprise 32 active business units (subsidiaries and joint 

ventures) with market leading positions in the key industrial, retail, property, managed services, and medical 

equipment and pharmaceutical sectors, thereby offering investors a high quality and balanced exposure to 

Qatar’s wider economic growth and development.  
 

For further information on Aamal Company, please refer to the corporate website: http://www.aamal.qa 
 

About Masraf Al Rayan Q.P.S.C 

Masraf Al Rayan is one of the world’s largest fully-fledged Shari’a-compliant banks established in Qatar, 

with operations spanning across Qatar, the United Kingdom, France, and United Arab Emirates, with assets 

exceeding QAR 159 billion. It offers a comprehensive range of products and services through its various 

business lines including Corporate Banking & SME, Retail & Private Banking, Treasury & Financial 

Institutions and Asset Management & Financial Advisory in conformity with Shari’a principles and 

supervised by the Shari’a Supervisory Board. As a sustainably conscious organization, the bank has launched 

Qatar’s first Shari’a-compliant Green Deposit and Islamic Sustainable Finance framework. Masraf Al 

Rayan’s footprint in Qatar includes 16 branches and 115 ATMs located throughout Qatar's major cities, 

including malls, traditional souqs, and business districts. Additionally, it offers 24/7banking services via its 

state-of-the-art digital channels, web and mobile banking.   
 

For further information on Masraf Al Rayan, please refer to the corporate website: www.alrayan.com 

  

About Ci San Trading WLL: 

Established in 2008, Ci-San Trading is a 50:50 joint venture between Aamal Company and Masraf Al Rayan, 

with a paid-up capital of QAR 10 million. Ci-San Trading Company invests across various sectors and 

currently holds ownership in two subsidiaries: Gulf Rocks and Aamal Maritime Transportation Services. 

 

About Aamal Readymix WLL: 

As for Aamal Readymix, which is a fully-owned subsidiary of Aamal Company that was established in 1994, 
it is one of the largest producers of quality ready-mixed concrete in Qatar with an annual production 
capacity of 600,000 cubic metres. Its product mix includes high strength concrete, high performance 
concrete, shotcrete, lightweight concrete, and sustainable green concrete. With a focus on sustainability, 
Aamal Readymix’s top performing green sustainable concrete is based on recycled cementitious materials 
that have extreme high strength and durability. 
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